
PARAISTEN KAUPUNKI 

VAMMAISNEUVOSTO 

Aika: torstai 2.11.2023 klo 12.00–13.55 

Paikka: Ohjaamo, kaupungintalo 

 
Läsnä:  Bäckström Nina  puheenjohtaja 

Alstrand Ulla  jäsen 
Andersson Christian varapuheenjohtaja poistui kokouksesta klo 13.52 

  Lehtilä Elina  jäsen   poistui kokouksesta klo 13.45 
  Lindman-Korpi Regina jäsen 
  Nordström Mats jäsen   poistui kokouksesta klo 13.25 
  Stolzmann Marianna jäsen   saapui kokoukseen klo 12.10 
 
  Knuts Åsa  sihteeri 
 
Ylimääräisenä: Helin Robert  Mats Nordströmin ohjaaja poistui kokouksesta klo 13.25 
  Saaristo-Levin Heidi kaavoituspäällikkö  § 38 
  Räsänen Anni  suunnittelija   § 38 
 
 § 36 Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.00. 
 

 § 37 Kokouksen laillisuus ja koolle kutsuminen 
 Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
§ 38 Pargas Haviksen asemakaavan esittely, kaavoituspäällikkö Heidi Saaristo-Levin. 

Vammaisneuvoston lausunto kaavasta. 
Neuvosto sai tutustua Pargas Haviksen asemakaavaan, joka koskee Norrbynrannan alueelle 
kaavailtua liikunta-, hyvinvointi- ja vapaa-aikakeskusta. 
Tarkoituksena on, että alue kehittyy Paraisten uudeksi vetovoimatekijäksi. 
Paikalla oli kaavoituspäällikkö Heidi Saaristo-Levinin lisäksi myös suunnittelija Anni Räsänen.  
Esittelyn jälkeen neuvoston jäsenet saivat esittää kysymyksiä. Esittelyn aikana ilmeni, että myös 
esteettömyysasiat on otettu huomioon hankkeen suunnittelussa, muun muassa jäähallissa.  
 
Neuvostoa pyydettiin antamaan lausunto kaavasta viimeistään 13.11.2023. 

 
 § 39 Vammaisneuvosto 2023–2025 

Neuvosto koostuu seuraavista jäsenistä: puheenjohtaja Nina Bäckström, varapuheenjohtaja 
Christian Andersson, Ulla Alstrand, Elina Lehtilä, Regina Lindman-Korpi, Mats Nordström ja 
Marianna Stolzmann. Sihteerinä toimii Åsa Knuts. 
 

 § 40 Edellisen kokouksen pöytäkirjan tarkastaminen 
 Edellisen kokouksen pöytäkirja tarkastettiin. 



 
 § 41  Vaikuttamistoimielinten esittely valtuustolle 13.11. 

Kaupungin vaikuttamistoimielimet esittäytyvät valtuustolle valtuuston kokouksessa 13.11. 
Puheenjohtaja Nina Bäckström esittelee vammaisneuvoston. Jos joku muu neuvoston jäsen on 
kiinnostunut osallistumaan kokoukseen, se on mahdollista. Puheenjohtaja lupasi lähettää 
jäsenille sähköpostin asioista, jotka hän aikoo tuoda esille kokouksessa. 
 

 § 42 Vuoden esteettömyysteko -palkinnon saajan valitseminen 
Neuvosto päätti myöntää Vuoden esteettömyysteko -palkinnon K-market Korpo Handelille 
seuraavin perusteluin: kaupan laajentamisen jälkeen hyllyjen välissä on enemmän tilaa, 
sisäänkäynnistä on tehty esteettömämpi, ulos on hankittu penkkejä, joilla voi levätä, ja 
pysäköintialuetta laajennetaan. Sihteeri ottaa yhteyttä ÅU:n ja Paraisten Kuulutusten 
toimittajaan, jotta tapahtumalle saadaan julkisuutta, kunhan ensin tiedämme, miten tapahtuma 
toteutetaan.  

 
 § 43 Esteettömyysasiat 

Korppoon seurakuntakodin remontti on valmis: kiinteistöön on rakennettu inva-WC ja 
kiinteistössä on kuulosilmukka, mutta sitä ei ole vielä tarkastettu. 
 
Mats Nordström on ohjaajansa Robert Helinin kanssa tarkastanut muutamien kiinteistöjen 
esteettömyyden: 
- Seikkailugolfrata: reunat merkitty, mutta merkinnät hieman kuluneet. 
- Kauppiaskadun Kotipizza: kiinteistössä on inva-WC, mutta sisäänkäynti ei ole 

vammaisystävällinen. 
- Booklet: Bookletin sisäänkäynnin yhteydessä on pieni luiska. Liikkeen omistaja on ottanut 

yhteyttä isännöitsijään ja toivonut parempaa luiskaa. 
- Pizzeria Torino: kiinteistössä on inva-WC, sisäänkäynti on kapea, luiska on. 
- Suntti: kesäravintola, tällä hetkellä suljettu. Korjaus tulossa. Tilanne tarkastetaan keväällä.  

 
 § 44 Muut asiat 
 Seuraavasta kokouksesta lähtien otamme käyttöön pykälän, jossa jokainen saa puheenvuoron 

kertoakseen kuulumisia yhdistyksestään.  
 
 Mats Nordström toivoo, että joku voisi tulla esittelemään neuvostoa jossakin yhdistyksen 

kokouksessa. Otamme asian esille myöhemmässä kokouksessa, ensimmäisenä vuorossa on 
neuvoston esittely valtuustolle. 
 
Elina Lehtilä ilmoitti, että tammikuun kuljetuspalvelu on nyt laskutettu, mutta laskusta puuttuu 
selitys siitä, mistä laskun summa muodostuu. 
 
Neuvosto päätti tehdä aloitteen esteettömän uimarannan saamiseksi Paraisille. Kaupungin 
pitäisi hankkia kumimatto, joka laskeutuu rantaviivasta suoraan veteen. Pyörätuolia käyttävät 
henkilöt pääsisivät tällöin helposti veteen uimaan. Matto pitäisi lukita yöksi sisätiloihin, jotta 
kukaan ei pääsisi tärvelemään sitä. Puheenjohtaja laatii aloitteen. 
 
Vanhusneuvosto on kutsunut neuvostomme yhteiseen kokoukseen, joka suunnitellaan 
pidettävän 28.11. klo 12. Myös Kemiönsaaren vanhus- ja vammaisneuvosto on kutsuttu 
kokoukseen. 



  
 § 45 Seuraava kokous  

Seuraava kokous suunnitellaan pidettävän 28.11.  

 

 

Parainen 2.11.2023 

 

_______________________   _________________________ 

 Nina Bäckström     Åsa Knuts 
 puheenjohtaja     sihteeri 


